

FAO Mountainbike Guides / Instructors

Do you already work as a mountainbike guide/instructor outside of France and wish to work in France during summer 2016?



You now have the chance to obtain your full 'Carte Professionnelle' (work permit, valid for 5 years) by participating in an aptitude test.

Here's what to do :

Entry conditions :

- Hold residency in a country within the European Union (EC and EEC nations).
- Hold an officially recognised MTB guide/instructor qualification in your country, valid for professional work.
- Be able to show proof of professional experience of at least 2 years acquired outside France and within a European Union member state.
- Be able to communicate in French.

Steps :

- Request the forms 'Libre Etablissement' from the DDCS of Haute-Savoie.
- Assemble the required documents.
- Translate some documents into French e.g. details of your qualification.

Timetable :

- Deadline for receiving completed applications: February 29th, 2016.
- Aptitude test: between May 30th and June 3rd, 2016.

Who to contact :

DDCS 74 - Annecy
Michel Antzemberger
+33 450 88 41 09

michel.antzemberger@haute-savoie.gouv.fr

Focus Moniteur/Guide de VTT

Vous exercez la profession de Moniteur / Guide de VTT hors de France et souhaitez exercer sur le territoire Français durant l'été 2016 ?



Vous avez la possibilité d'obtenir votre carte professionnelle (valable 5 ans) en réussissant une épreuve d'aptitude.

Voici les démarches à suivre :

Conditions préalables :

- Etre un ressortissant européen (CE et espace économique européen),
- Etre titulaire dans votre pays d'une qualification officiellement reconnue par cet Etat membre pour encadrer le VTT contre rémunération,
- Pouvoir justifier d'une expérience professionnelle d'au moins 2 ans acquise hors de France dans un autre pays de l'Union Européenne,
- Etre capable de s'exprimer en Français

Procédure :

- Demander un dossier de « Libre Etablissement » auprès de la DDCS de Haute-Savoie,
- Rassembler les pièces justificatives demandées,
- Faire traduire en français certains éléments (descriptif de la formation ...)

Calendrier :

- Date limite de dépôt des dossiers complets : le 29 février 2016,
- Epreuve d'aptitude : entre le 30 mai et le 3 juin 2016

Contact :

*DDCS 74 - Annecy
Michel Antzemberger
+33 450 88 41 09*

michel.antzemberger@haute-savoie.gouv.fr